
Kokousmuistio YVA-työryhmän 10. kokouksesta 
 
 
Aika:       Torstai 16.2.2016 klo. 9.00-15.30 
Paikka:   Pankkisali/YM 
 
Paikalla: Riitta Rönn, pj. (YM), Markus Tarasti (YM), Seija Rantakallio, (YM), Lasse Tallskog (YM), 
Jorma Jantunen (SYKE), Eriika Melkas (YM), Jaana Junnila (YM), Mika Honkanen (TEM), Pekka 
Kemppainen (MMM), Marja-Terttu Parsama (Etelä-Suomen AVI), Timo Jokelainen (Lapin ELY) Riitta 
Turunen (Hämeen ELY), Tapani Veistola (Suomen Luonnonsuojeluliitto), Jari Salila (OM), Katri Nuuja 
(Liikennevirasto) Marko Nurmikolu  (Suomen kuntaliitto) ja Jyrki Hurmeranta  (YM),   
                                                 
 

1. Työryhmän kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti kaikki tervetulleeksi. Erityisesti 

toivotettiin tervetulleeksi työryhmän uusi jäsen Markus Tarasti. 

  

2. Edellisen kokouksen muistio 

 

Edellisten kokousten muistiot (kokous 8 ja kokous 9/ lupaworkshop) 

hyväksyttiin muutoksitta. 

 

3. 3. YVAn ja hankekaavoituksen yhdistäminen  

 

Riitta Rönn esitteli YVAn ja hankekaavoituksen yhdistämisen vaihtoehtoja 

koskevan muistion. Muistiossa tarkastellaan läpikäydyt vaihtoehdot. Viime 

vaiheessa tarkastelussa olivat vaihtoehdot 5 (hankekaavoitusvetoinen 

vaihtoehto) ja vaihtoehto 7 (joustava yhdistäminen). Tarkastelun tuloksena 

muistiossa on päädytty esittämään vaihtoehdon 7 valintaa.  Kyseisen 

vaihtoehdon osalta on tehty säännösmuutostarkastelu tarvittavista 

muutoksista YVA-lakiin ja MRL:iin ja MRA:een. 

 

Keskustelussa tuotiin esiin seuraavaa:  

- Vaihtoehtoa joustavuutta pidettiin hyvänä ja vaihtoehdon nähtiin 

olevan luonnollinen jatke nykyiselle yhteensovittamiskäytännölle ja -

mahdollisuuksille. 

- Viranomaisten toimivaltojen kannalta kyseinen vaihtoehto nähtiin 

selkeäksi ja toimivaksi. Myös asiakirjojen omistajuus nähtiin selkeänä 

ja direktiivin mukaisena. Vaihtoehdolla ei myöskään nähty olevan 

ongelmia kunnallisen itsehallinnon näkökulmasta. 

- Toisaalta vaihtoehtoa, ei pidetty kovin merkittävästi nykytilannetta 

muuttavana ja pidemmälle menevää menettelyjen integrointia pidettiin 

toivottavana. Tähän liittyen esitettiin kysymys siitä, täyttääkö 

vaihtoehto hallitutusohjelman kirjauksen YVAn ja hankekaavan 

yhdistämisestä. 

- Käytettävien käsitteitä (yhdistäminen vs. yhteensovittaminen) nähtiin 

tärkeänä selkeyttää ja jatkokehitellä. 

- Tärkeänä pidettiin sitä, että valittava vaihtoehto ei hankaloita yhden 

luukun periaatteen mukaista YVA:n ja lupamenettelyjen nykyistä - 

pidemmälle menevää yhteensovittamista. 

- Keskustelussa tuotiin esiin toivomus käsittelyn jatkamisesta 

seuraavassa kokouksessa.  

 



Eriika Melkas ja Jyrki Hurmeranta esittelivät säännösmuutostarkastelun 

tarvittavista muutoksista YVA-lakiin ja MRL:iin ja MRA:een. 

 

Keskustelussa tuotiin esiin seuraavaa: 

- Tuotiin esiin kysymyksiä siitä millaisissa tilanteissa yhteen 

sovittamiseen käytännössä mentäisiin, miten asiasta sovittaisiin sekä 

miten velvoittava yhteensovittamisäännöksen tulisi oilla. Ns. 

ennakkoneuvottelua pidettiin olennaisena tähän liittyvänä 

kysymyksenä. 

- Pohdittiin myös MRL:n osallistumista ja kaavaprosessin vaiheita 

koskevien säännösten sisältöä ja tulkintaa sekä säännösten 

toimivuutta yhteensovittamistilanteissa. Tähän liittyen pohdittiin muun 

muassa kuultavien viranomaisen määrittämistä ja 

yhteensovittamisvaiheiden erilaisia mahdollisuuksia ja toimivuutta. 

Kaavaluonnoksen ja YVA-selostuksen kuulemisen yhdistämistä 

pidettiin ensisijaisena. 

- Esiin tuotiin myös mahdollinen lisätarve kansalaisille ja muulle 

yleisölle tiedottamisesta yhteen sovitettuun menettelyyn mentäessä. 

 

Pj veti yhteen käydyn keskustelun ja sovittiin, että asian käsittelyä jatketaan 

seuraavassa kokouksessa..  

 

 

4. Luonnos YVA-laiksi ja perustelut 

 

Eriika Melkas esitteli ensimmäisen luonnoksen uudeksi YVA-laiksi 

 

Sovittiin, että pykälien käsittelyä jatketaan seuraavassa kokouksessa 

työryhmän keskustelun pohjalta jatkokehitetystä uudesta luonnoksesta.  

 

5. Lupalakien muutosten tilannekatsaus  

   

Jaana Junnila esitteli alustavan hahmotelman YVA-lakiin ja lupalakeihin 

tarvittavista säännöksistä. YVA-direktiivin vaatimukset kirjoitetaan ensi 

vaiheessa YVA-lain puolelle, jonka jälkeen eri luvista vastaavien 

ministeriöiden on helpompi tarkastella tarvetta muuttaa oman hallinnonalansa 

lupalainsäädäntöä.  

 

Pykälistä käytiin alustava keskustelu ja asian käsittelyä jatketaan 

seuraavassa kokouksessa tarkennettujen pykälien pohjalta. 

 

6. Seuraavat tapahtumat 

 - Kokous 11 maanantai 29.2.2016, YM Pankkisali 

- Kokous 12 maanantai 4.4., YM Pankkisali 

- Työryhmän työn esittely sidosryhmille 15.4.2016   klo 9-12, YM Pankkisali 

 

7. Kokouksen päättäminen 

 

  Puheenjohtaja päätti kokouksen. 


